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Skrivelse gällande Svedmyrabadet 
 

Svar på skrivelse från (SD) 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Sammanfattning 
I en skrivelse från Emelie Wassermann och Simon Wiklund Lyons, 
båda (SD), efterfrågas information om verksamhetens framtid, 
särskilt gällande anpassningar av Sandsborgsbadet, personalens 
situation samt kostnader för den tidigare verksamheten.  

Svedmyrabadet har varit en kommunövergripande verksamhet för 
personer med funktionsnedsättning sedan 1960-talet. På grund av 
omfattande renoveringsbehov har hyresavtalet avslutats och 
verksamheten avslutades under hösten 2024. I kommunfullmäktiges 
budget 2025 finns ett uppdrag om att utreda förutsättningarna för 
Svedmyrabadet. Uppdraget leds från kommunstyrelsen i samarbete 
med fastighetsnämnden, idrottsnämnden, äldrenämnden och AB 
Stockholmshem. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Bakgrund 
En skrivelse gällande Svedmyrabadet inkom vid Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsnämnds sammanträde den 20 mars 2025 från 
Emelie Wassermann och Simon Wiklund Lyons, båda (SD), till 
stadsdelsförvaltningen. Skrivelsen ska besvaras vid 
stadsdelsnämnden i juni 2025. 

Ärendet 
I en skrivelse ställer Emelie Wassermann och Simon Wiklund 
Lyons, (båda SD), frågor med anledning av att hyresavtalet 
avslutats för Svedmyrabadet, vilket medförde att verksamheten 
stängde under hösten 2024. Skribenterna efterfrågar information om 
framtiden för målgruppens badmöjligheter, särskilt med avseende 
på anpassningar av Sandsborgsbadet samt personalens framtid och 
kostnader för den nedlagda verksamheten.  
Frågorna i skrivelsen:   

Handläggare
Frida Jonasson
Telefon: 08-50820513

Till
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 2025-06-12

Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning
Avdelning funktionsnedsättning, 
socialpsykiatri, äldreomsorg

Tjänsteutlåtande
Dnr EÅV 2025/318

2025-04-23
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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1. Hur fortskrider arbetet med att anpassa Sandsborgsbadet för 
att passa målgruppen? 

2. När kommer anpassningarna av Sandsborgsbadet att vara 
klara? 

3. Hur varmt kommer vattnet att vara i bassängen när 
anpassningarna är klara? 

4. Vilka dagar och tider kommer badet att vara tillgängligt för 
målgruppen? 

5. Vilket ansvar kommer Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning ha för verksamheten? 

6. Har den personal som arbetade på Svedmyrabadet erbjudits 
anställning inom stadens verksamheter? Om inte, kommer 
personalen att erbjudas anställning när Sandsborgsbadet är 
anpassat för att inte tappa kunskap och kompetens? 

7. Svedmyrabadet redovisade en kostnad om 3,7 miljoner för 
år 2024. Vad omfattar denna kostnad? 

Svedmyrabadet har varit förlagt i Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsområde sedan 1960-talet. Svedmyrabadet är en så kallad 
kommunövergripande verksamhet (KÖV). Verksamhetens 
huvudsakliga syfte var att erbjuda fysiska och sociala aktiviteter för 
personer med funktionsnedsättning. Syftet med 
kommunövergripande verksamheter är bland annat att kunna 
erbjuda verksamheter till personer med särskilda behov, vilket gör 
att flera av dessa verksamheter är av unik karaktär. Utmärkande för 
stadens kommunövergripande verksamheter är att de är tillgängliga 
för invånare i stadens samtliga stadsdelsnämnder. 

I en utredning som AB Stockholmshem ledde med början år 2022 
och där stadsdelsförvaltningen ingick visade på stora 
renoveringsbehov av lokalerna. Bland annat kunde utredningen 
konstatera: 

• Kondensproblem och otät bassäng som påverkar bärande 
byggnadsdelar av betong och armeringsjärn. 

• Ventilationskapaciteten är för låg. 
• Elcentralen behöver bytas ut. 
• Hälsofarlig vattenrening med farliga kemikalier och 

nöddusch i samma trånga utrymme som elcentralen. 
• I samband med upprustning behöver asbestsanering göras.  
• Därutöver konstaterades också att badet saknar fullstor WC 

för personer med funktionsnedsättning.  

I bokslutet för 2023 redovisades nettokostnader om 4,3 miljoner 
vilket därmed visar på ett underskott om 1,6 miljoner för 
verksamheten jämfört med anslaget från staden. Enligt AB 
Stockholmshem skulle en renovering av lokalen innebära betydande 
kostnadsökningar i form av hyra om minst 4,5 miljoner kronor per 
år för förvaltningen. En sådan kostnadsökning ryms inte inom 
nuvarande anslag. 
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Sandsborgsbadet är en simhall i Enskede som drivs av 
Idrottsförvaltningen, medan fastigheten ägs av Micasa Fastigheter. 
Det finns en 25-metersbassäng, ett mindre gym samt aktiviteter som 
vattengympa och simskola. Anläggningen är 
tillgänglighetsanpassad. 

I budgeten för Stockholms stad 2025 framgår att 
”Kommunstyrelsen ska i samarbete med fastighetsnämnden, 
idrottsnämnden, äldrenämnden och AB Stockholmshem utreda hur 
Svedmyrabadet kan renoveras till att bli ett bad för äldre och andra 
grupper i behov av uppvärmda bassänger. Inriktningen gällande 
finansieringen av driften av det framtida badet är att denna ska ske 
gemensamt av idrottsnämnden och äldrenämnden, möjlig form för 
detta ska tas fram inom ramen för utredningen”. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom Avdelning funktionsnedsättning, 
socialpsykiatri, äldreomsorg i samråd med 
stadsutvecklingsavdelningen på stadsledningskontoret.  

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen har tagit del av skrivelsen och lämnar svar 
på frågorna enligt nedan. 

1. Hur fortskrider arbetet med att anpassa Sandsborgsbadet 
för att passa målgruppen? 

Sandsborgsbadet är en simhall i Enskede som drivs av 
idrottsförvaltningen, medan fastigheten ägs av Micasa Fastigheter. 
Stadsdelsförvaltningen har därför i dagsläget ingen formell roll eller 
påverkan i frågan. Det pågår idag inget arbete med att anpassa 
Sandsborgsbadet. 

I kommunfullmäktiges budget 2025 finns ett uppdrag om att utreda 
förutsättningarna för Svedmyrabadet. Uppdraget leds från 
kommunstyrelsen och stadsdelsförvaltningen har deltagit i 
utredningsarbetet.  

2. När kommer anpassningarna av Sandsborgsbadet att vara 
klara? 

Sandsborgsbadet är en simhall i Enskede som drivs av 
Idrottsförvaltningen, medan fastigheten ägs av Micasa Fastigheter. 
Stadsdelsförvaltningen har därför i dagsläget ingen formell roll eller 
påverkan i frågan. Det pågår idag inget arbete med att anpassa 
Sandsborgsbadet. 

Utredningen, som sker stadsövergripande, om Svedmyrabadet 
förväntas vara klar under 2025. Ett beslut om eventuell inriktning 
förväntas inte före 2026 års budget.  
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3. Hur varmt kommer vattnet att vara i bassängen när 
anpassningarna är klara? 

Det går inte att uttala sig om detta eftersom det ännu är oklart om 
badet kommer renoveras eller inte.  

4. Vilka dagar och tider kommer badet att vara tillgängligt 
för målgruppen? 

Detta går inte heller att uttala sig om ännu.  

5. Vilket ansvar kommer Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning ha för verksamheten? 

Svedmyravadet var en kommunövergripande öppen verksamhet. 
Därför är det den stadsdelsförvaltning där individen är bosatt som 
ansvarar för stöd och service. Frågan om verksamhetens framtida 
utveckling, lokalisering och finansiering är en stadsövergripande 
process som behöver fastställas genom ett stadsövergripande beslut. 
I budgeten för Stockholms stad 2025 framgår att 
”Kommunstyrelsen ska i samarbete med fastighetsnämnden, 
idrottsnämnden, äldrenämnden och AB Stockholmshem utreda hur 
Svedmyrabadet kan renoveras till att bli ett bad för äldre och andra 
grupper i behov av uppvärmda bassänger. Inriktningen gällande 
finansieringen av driften av det framtida badet är att denna ska ske 
gemensamt av idrottsnämnden och äldrenämnden, möjlig form för 
detta ska tas fram inom ramen för utredningen”. 

6. Har den personal som arbetade på Svedmyrabadet 
erbjudits anställning inom stadens verksamheter? Om inte, 
kommer personalen att erbjudas anställning när 
Sandsborgsbadet är anpassat för att inte tappa kunskap 
och kompetens? 

Verksamheten vid Svedmyrabadet har bedrivits på entreprenad, 
vilket innebär att det är den externa utföraren som haft 
arbetsgivaransvaret för personalen. Det är således entreprenören 
som ansvarat för personalens anställningsvillkor och eventuella 
fortsatta sysselsättning efter att avtalet med staden upphört. 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har under 
avtalsperioden haft ansvar för att följa upp avtalets genomförande 
men har inte haft någon formell roll i personalfrågor kopplade till 
den enskilda arbetsgivaren.  

Arbetsgivaransvaret för Sandsborgsbadet ligger på 
idrottsförvaltningen som har verksamhetsansvar.  

7. Svedmyrabadet redovisade en kostnad om 3,7 miljoner för 
år 2024. Vad omfattar denna kostnad? 
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Utfallet för Svedmyrabadet uppgick till cirka 3,7 miljoner kronor 
under 2024. Denna kostnad består av köp av verksamhet: 2,7 
miljoner, hyra 0,8 miljoner kronor och 0,2 miljoner i avskrivning. 
Avskrivningen avser värdeminskning på tidigare investeringar i 
exempelvis utrustning eller anläggning kopplad till Svedmyrabadet. 
Det är en bokförd kostnad, inte en faktisk utbetalning under året.  
Det innebär att den totala nettokostnaden är knuten till 
driftskostnader för den entreprenadupphandlade verksamheten. Med 
andra ord avser nästan hela beloppet betalning till extern utförare 
för att bedriva badverksamheten under året. 

Jämställdhetsanalys  
Personer med funktionsnedsättning utgör en heterogen grupp där 
könsskillnader har betydelse. Kvinnor med funktionsnedsättning 
rapporterar generellt sämre hälsa och lägre delaktighet i 
samhällslivet än män i motsvarande situation. Att erbjuda fysisk 
aktivitet och social samvaro i en trygg och anpassad miljö hade 
därför en särskild betydelse för kvinnors hälsa och självständighet. 

Tillgänglighet 
Tillgång till friskvårdanläggning med god fysisk tillgänglighet är en 
viktig förutsättning för att personer med funktionsnedsättning ska 
kunna delta i hälsofrämjande aktiviteter på jämlika villkor. 
Verksamheter som erbjuder anpassade miljöer och personal med 
kunskap om målgruppens behov möjliggör såväl fysisk aktivitet 
som social delaktighet. Enligt Stockholms stads program för 
tillgänglighet och delaktighet ska kommunens insatser utformas så 
att personer med funktionsnedsättning kan vara delaktiga i 
samhällslivet. Badverksamhet är ett exempel på en sådan insats. För 
att säkerställa tillgänglighet och kvalitet är det angeläget att fortsatt 
utveckling sker i samverkan med målgruppen och med fokus på 
kontinuitet, trygghet och anpassning utifrån olika behov. 
Friskvårdskort erbjuds personer med på grupp- och servicebostäder 
LSS för att de ska ha en ökad möjlighet till en aktiv fritid.  

Förvaltningens förslag till beslut  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

 
Anders Carstorp  Leif Kananen 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning 
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